

Referat af Skolebestyrelsesmøde 13.03.24

Deltagere:

Formand og mødeleder: Rebecca Abl Jørgensen

Næstformand: Hanne Nielsen

Forældre: Susie Mogensen, Janani Thayan, Camilla B. Christensen, Gry F. Henckel, Anita B. Danielsen

Suppleanter: Mikael Berg, Christopher B. Baden, Nina N. B. Janjua

Elever: Sebastian Alexander Brøndum, Johanne Dannesboe Schrøder

Medarbejdere: Ester Seiersen, Tove Willumsen

Ledere: Anne Katrine Kusk, Martin Appel Loft

Afbud: Anita, Camilla, Ester, Sebastian, Johanne

Ordstyrer: Rebecca (næste gang Susie)

Referent: Martin Appel Loft

	Dagsordenspunkt	Referat
1	Formalia Tid: 17.00 – 17.05 1.1 Tilstedevær/fravær 1.2 Godkendelse af dagsorden 1.3 Godkendelse af referat Ansvarlig for punktet: Mødeleder	1.1 Se ovenfor 1.2 Dagsorden godkendt 1.3 Referatet fra seneste møde er godkendt
3	Budget 2024 Tid: 17.05 – 17.20 Ansvarlig for punktet: Skoleleder	Skoleleder gennemgår budget 2024 for undervisning og SFO. Herefter behandler skolebestyrelsen budgettet. <i>Skolebestyrelsen godkender ikke budgettet.</i> Skolebestyrelsens begrundelse for den manglende godkendelse ved, at den samlede ramme til fordeling ikke hænger sammen ift. de krav, der bliver stillet. Der peges særligt på betalingsbudgettet til specialklasser. Lisbjergskolen forventer at bruge 842.570 kr. mere, end der er tildelt området. Budgettet kommer til ny behandling på skolebestyrelsesmødet d. 6/5
4	Evaluering af temadagen Tid: 17.20 – 17.30 Ansvarlig for punktet: Formand	Skolebestyrelsen bakker op omkring en årlig temadag, der giver mulighed for at fordybe sig i relevante bestyrelsestemaer. Det virker fornuftigt at behandle et til to temaer på en temadag. Temadagen fastsættes på det første møde i august, hvor årshjul for kommende bestyrelsesår er til behandling på dagsordenen.
5	Synlig bestyrelse til sommerfesten Tid: 17.30 – 17.45 Ansvarlig for punktet: Formand	Bestyrelsen nedsætter et udvalg, der har til opgave at udarbejde et oplæg til synlighed til skolens sommerfest. Oplægget vil blive drøftet på skolebestyrelsesmødet d. 6/5

		<p>Udvalget er Gry, Susie og Janani</p> <p><u>Indledende drøftelse vedr. synlighed</u></p> <ul style="list-style-type: none"> • Hvis der skal være en bod, skal den være rettet mod forældrene og ikke børnene. • Flyer der synliggør det seneste års drøftelser og arbejde • Indsatsen skal gøre det muligt at bestyrelsens medlemmer bliver synlige for de andre forældre • Skabe synlighed vedr. det kommende skolebestyrelsesvalg
6	<p>Skolebestyrelsens tema Tid: 17.45 – 18.30</p> <p>Ansvarlig for punktet: Næstformand & skoleleder</p>	<p>Tema: Tempo for børn og voksne i hverdagen – deltagelsesmuligheder herunder arbejdet med mellemformer.</p> <p>Fortsættelse af punktet fra temadagen.</p> <p><u>Næste skridt i processen:</u> Hvordan kommunikerer vi ud ift. skolebestyrelsens arbejde, tema og undersøgelse til hhv. forældre, medarbejdere og elever? Hvorfor valgte vi det i sin tid?</p> <p>Vi kvalificerer de udarbejdede interviewguides/indhold workshop?</p> <p>Der vil blive lavet en samlet undersøgelse på skolen vedr. fordybelse og nærvær på følgende måde:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Observationer/deltagelse i klasser • Elevinterviews/workshops • Gruppeinterview af forældre • Workshop til pædagogisk personale • Gruppeinterview af ledelsen <p><i>De fem grupper skal melde ind i bestyrelsestråden, hvornår de mødes og forbereder aktionen og hvornår aktionen bliver gennemført. Hanne laver en samlet oversigt på baggrund af gruppernes tilbagemelding.</i></p> <p><i>Grupperne skal melde ind senest onsdag d. 3/4</i></p>
7	<p>Korte meddelelser Tid: 18.30 – 18.50</p> <p>Rugbrødsudvalget Elever Forældre Medarbejdere Ledelse</p>	<p><u>Fra Rugbrødsudvalget</u> Har behandlet budget 2024 samt den aktuelle situation, hvor alle folkeskolers bestyrelser i Aarhus vil undlade at godkende skolernes budgetter.</p> <p>Behandling af princippet for samarbejdet mellem skole & hjem er udskudt til næste møde</p> <p><u>Fra eleverne</u> Ingen meddelelser</p> <p><u>Fra forældrene</u> Ønske om ændringer i praksis vedr. gaveposer til konfirmationen skal rettes til kirken/præsterne.</p> <p>Vigtigt at skolebestyrelsen kommer med sit høringssvar vedr. lokalplan for Lisbjerg. Der er et stort ønske om flere og større ejerboligere.</p> <p>Ønske om at cykelstien ved Kasted bliver færdiggjort – og herunder et ønske om at komme i dialog med skolen.</p> <p><u>Fra medarbejderne</u> Ingen meddelelser</p>

		<u>Fra ledelsen</u> Ingen meddelelser
8	Kommende møder Tid: 18.50 – 18.55 Ansvarlig for punktet: Mødeleder	Næste møde er mandag den 6. maj <u>Punkter til behandling:</u> <ul style="list-style-type: none"> • Skolebestyrelsestema (opfølgning på undersøgelser) • Budgetopdatering • Princip for skole/hjem-samtalen
9	Evt. Tid: 18.55 – 19.00 Ansvarlig for punktet: Mødeleder	Rebecca stopper som formand til sommer.

Betegnelser i dagsordenen betyder (O) Orientering, (D) Drøftelse, (B) beslutning, (T) Tilsyn